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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. 
 
Vraag 1: 
1. Hoeveel zorginstellingen in Maastricht hanteren een opendeuren beleid? Graag zien we dit 
uitgewerkt per zorginstelling in Maastricht of ze het opendeuren beleid wel dan wel niet toepassen. 
Hoe werken de zorginstellingen aan zogeheten "vrijheidsbevordering", ook in het samenspel met de 
buurt en andere organisaties in de directe nabijheid van de zorginstelling?  
 
Antwoord 1: 
De twee grote zorginstellingen Envida en Sevagram hanteren een opendeuren beleid. Voor Envida 
betekent dit dat bewoners met dementie zich binnen en buiten het woonzorgcentrum vrij kunnen 
verplaatsen. Dit wordt mogelijk gemaakt door het gebruik van zorgcommunicatietechnologie zoals 
sensoren en gps-trackers. Envida geeft aan dat zij bezig zijn met de implementatie van nieuwe 
technologie. Waar deze nog niet geïmplementeerd is, wordt maatwerk toegepast.  
 
Toepassing van de Wet Zorg & Dwang is bij Envida volgens het principe ‘kan het anders….?’. 
Onvrijwillige zorg omvat overigens meer dan alleen maar open deuren. Envida wil dat bewoners met 
dementie zich vrij kunnen verplaatsen binnen het woonzorgcentrum en ook buiten het 
woonzorgcentrum. Dit betekent dat deuren letterlijk openstaan, dan wel dicht zijn, maar wel zijn te 
openen of automatisch opengaan (sensoring). Hierbij geldt uiteraard het principe dat het veilig en 
verantwoord moet zijn en dat er altijd in overleg wordt getreden met bewoner en contactpersoon, 
veelal een familielid.  
 
Envida streeft naar het informeren en actiever betrekken van de buurt. Dit is ook onderdeel van het 
Deltaplan Maastricht-Heuvelland. Vrijheidsbevordering wordt ondersteund door 
zorgcommunicatietechnologie en leefcirkels. 
 
Bij Sevagram wordt het opendeurenbeleid per cliënt afgestemd, rekening houdend met hun 
gezondheid en risicobereidheid. De individuele toepassing van het beleid wordt vastgelegd in het 
zorgplan. De uitvoering van vrijheidsbevordering wordt afgestemd met de cliënt en diens 
vertegenwoordigers. Afhankelijk van de individuele context wordt zoals gezegd maatwerk toegepast. 
 
In de Wet Zorg & Dwang wordt overigens (met goede reden) niet letterlijk gesproken over ‘open 
deuren’. 
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Vraag 2: 
2. Indien de geconsulteerde zorginstellingen in Maastricht het opendeuren beleid niet toepassen, 
welke redenen geeft de zorginstelling aan om het opendeuren beleid niet toe te passen? 
 
Antwoord 2: 
Beide zorginstellingen hanteren het opendeuren beleid. Bij Envida varieert het gebruik van 
technologie per locatie, afhankelijk van de beschikbaarheid van nieuwe zorgcommunicatie-
technologie. Bij Sevagram zijn de redenen voor het niet volledig toepassen van een 
opendeurenbeleid gebaseerd op individuele risicobeoordelingen en maatwerk. 
 
Vraag 3: 
3. Indien zorginstellingen aangeven dat ze het opendeuren beleid niet toepassen vanwege de 
fysieke leefomgeving bijvoorbeeld drukte qua verkeer en dergelijke, wat zou het college dan willen 
betekenen om het opendeuren beleid wel toe te laten passen in de desbetreffende zorginstelling? 
 
Antwoord 3: 
Dit is niet aan de orde. 
 
Vraag 4: 
4. In hoeverre werkt de gemeente Maastricht al aan dementievriendelijke wijken? Welke wijken in 
Maastricht zijn al dementievriendelijk? Wat wil het college voor 2026 bereiken op dit gebied? 
 
Antwoord 4: 
In Amby loopt een pilotproject voor de ontwikkeling van zinvolle dagactiviteiten voor mensen met 
dementie. Met deze ervaringen zullen we in andere wijken aan de slag gaan. In lopende 
beleidsontwikkelingen, zoals het programma Wonen en Zorg hebben we nadrukkelijk aandacht voor 
mensen met dementie. 
 
Vraag 5: 
5. De gemeente Maastricht heeft volgens de website van Alzheimer Nederland nog geen 
dementiescan uitgevoerd en heeft niet het predicaat dementievriendelijke gemeente. Is het college 
van plan een dementiescan van Alzheimer Nederland uit te laten voeren en de uitkomsten te delen 
met de gemeenteraad? Dit alles in de hoop dat de gemeente Maastricht – net als Roermond - ook 
het predicaat dementievriendelijke gemeente krijgt. 
 
Antwoord 5: 
In overleg met Alzheimer Nederland, zullen wij de dementiescan uitvoeren, zodat we helder krijgen 
op welke fronten we nog winst kunnen behalen. Wij hebben niet perse de ambitie om het predicaat 
dementievriendelijke gemeente te krijgen. Wij willen graag een inclusieve gemeente zijn voor 
iedereen, dus ook voor mensen met dementie. 
 
 
Hoogachtend, 

Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 

 
 
 
 
Jeroen Hoenderkamp 
Wethouder WMO, Welzijn, Inburgering, Coördinatie Sociaal Domein 


